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REVISTA PRESEI 

 

 

 Curtea Constituțională: Există conflict juridic privind desemnarea lui 

Ludovic Orban în funcţia de premier / Iohannis trebuie să facă o nouă 

propunere. Nu se interzice nominalizarea lui Orban, dacă strânge majoritate 

parlamentară / Întreaga procedură se reia 

Curtea Constituţională a României a stabilit, luni, că există conflict juridic între 

preşedinte şi Parlament privind desemnarea liderului PNL Ludovic Orban în 

funcţia de premier. Conform unui comunicat, CCR a stabilit că președintele nu a 

identificat o majoritate parlamentară din partea căreia să desemneze premierul, 

astfel că șeful statului trebuie să facă o nouă propunere. CCR nu interzice însă ca 

Iohannis să îl nominalizeze din nou pe Orban, cu condiția să strângă o majoritate 

parlamentară în acest sens, susțin sursele citate. Decizia implică faptul că 

procedura de desemnare a premierului se reia de la pasul 1, nominalizarea unui nou 

candidat. 

Prin urmare, președintele va trebui să reia procedura și să facă o nouă nominalizare 

de premier, neexistând interdicția să îl desemneze tot pe Ludovic Orban, "dacă 

președintele constată după consultări că există o majoritate pentru desemnarea 

acestuia". 

 

Decizia a fost luată cu 7 voturi la 2, iar argumentul ar fi fost că președintele nu a 

identificat o majoritate parlamentară din partea căreia să desemneze premierul, au 

explicat sursele citate. 
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Comunicatul Curții: 

 

”1. A admis cererile formulate de președintele Camerei Deputaților și de 

președintele Senatului și a constatat existența unui conflict juridic de natură 

constituţională între Președintele României și Parlamentul României, în legătură 

cu desemnarea de către Președintele României a candidatului Ludovic Orban la 

funcția de prim-ministru, prin Decretul nr. 82/2020, publicat în Monitorul Oficial 

al României, Partea I, nr.88 din 6 februarie 2020. 

2. În realizarea atribuției prevăzute de art.103 alin.(1) din Constituție, 

Președintele României va proceda la o nouă desemnare a candidatului pentru 

funcția de prim-ministru. 

Curtea a constatat, în esență, în acord cu Decizia CCR nr.80/2014, că desemnarea 

candidatului la funcția de prim-ministru trebuie să aibă ca scop asigurarea 

coagulării unei majorități parlamentare în vederea formării unui nou Guvern. 

Decizia este definitivă și general obligatorie și se comunică, potrivit art.36 din 

Legea nr.47/1992, Preşedintelui României, președintelui Camerei Deputaţilor şi 

președintelui Senatului. 

 

Argumentele reținute în motivarea soluției pronunțate de Plenul Curții 

Constituționale vor fi prezentate în cuprinsul deciziei, care se va publica în 

Monitorul Oficial al României, Partea I”. 

Ce spune articolul 103(1) din Constituție 

(1) Preşedintele României desemnează un candidat pentru funcţia de prim-

ministru, în urma consultării partidului care are majoritatea absolută în Parlament 

ori, dacă nu există o asemenea majoritate, a partidelor reprezentate în Parlament. 

Practic judecătorii CCR susțin că Iohannis nu a respectat articolul 103 și nu a ținut 

cont de consultările avute cu partidele parlamentare pentru a crea o majoritate 

pentru susținerea premierului. 
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Ce prevede decizia CCR din 2014, la punctul 317: 

 „Având în vedere neajunsurile la care conduce procedura mai sus analizată, 

Curtea constată că procedura de desemnare a candidatului la funcția de prim-

ministru trebuie să aibă în vedere în mod concurent cele două criterii 

anterior menționate, pentru că nu se poate ignora nici rezultatul electoral al 

competitorilor electorali, dar nici finalitatea procedurii, 

respectiv desemnarea unui candidat care să poată asigura coagularea unei 

majorități parlamentare în vederea obținerii votului de încredere”. 

CCR a admis astfel sesizarea conducerii PSD a Parlamentului, care a reclamat că 

există conflict juridic de natură constituțională între Președinție și Parlament din 

cauza desemnării lui Ludovic Orban în funcția de premier de către șeful statului 

Klaus Iohannis. 

Președintele interimar al Senatului, Titus Corlățean, a susținut luni în fața 

judecătorilor CCR că "scopul președintelui este dizolvarea Parlamentului, și nu 

găsirea unei soluții politice în interiorul configurației parlamentare actuale": 

"Dizolvarea Parlamentului nu mai e un act democratic, ci un abuz de putere". 

Corlăţean a citat declaraţii ale preşedintelui Iohannis referitoare la intenţia 

declanşării alegerilor parlamentare anticipate și a susținut că la baza conflictului 

juridic de natură constituţională cu care Curtea Constituţională a fost sesizată se 

află "voinţa preşedintelui României şi a Guvernului de a recurge ilegitim la 

proceduri constituţionale democratice pentru a-şi atinge exclusiv scopuri politice, 

afectând grav în acest mod funcţionarea Parlamentului, pe care îl împiedică să-şi 

ducă la bun sfârşit mandatul". 

"Scopul președintelui este dizolvarea Parlamentului, nu găsirea unei soluții politice 

în interiorul configuranței parlamentare actuale (...) Dizolvarea Parlamentului nu 

mai e un act democratic, ci un abuz de putere, pe care CCR e datoare să îl 

sancționeze", a susținut Corlățean în fața judecătorilor CCR. 

Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache a susţinut la rândul său la 

Curtea Constituţională că alegerile anticipate trebuie declanşate doar în cazul 

nefuncţionării Parlamentului, nu ca rezultat al unei acţiuni politice a şefului 

statului. 
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"Alegerile anticipate trebuie să fie exclusiv consecinţa lipsei de funcţionare a 

Parlamentului şi nu un scop politic al preşedintelui sau al unei minorităţi 

parlamentare rezultate din alegeri. În niciun caz Legislativul nu poate fi pus în 

situaţia de a da votul de încredere unui guvern sub presiunea pierderii mandatului", 

a spus Iordache. 

Punctul de vedere al Administrației Prezidențiale a fost susținut în fața CCR de 

către consilierul prezidențial Mihaela Ciochină, care a afirmat că prin desemnarea 

lui Ludovic Orban ca premier nu s-a creat niciun blocaj în activitatea 

Parlamentului, pentru că dacă ar fi existat un real blocaj, Birourile permanente 

reunite nu ar fi putut declanșa procedura parlamentară, nu ar fi stabilit calendarul, 

comisiile nu ar fi audiat candidații propuși la funcția de ministru, iar parlamentarii 

nu și-ar fi exprimat votul în comisiile de specialitate. 

"În plus, chiar astăzi, peste câteva ore, este programată ședința comună a celor 

două Camere în vederea acordării votului de încredere. În acest context, cererea 

apare exclusiv ca o expresie a nemulțumirii de natură pur politică a unui partid 

politic participant la consultări, al cărui exponent este autorul sesizării, și nu ca o 

expresie a unei imposibilități de funcționare instituțională a Parlamentului. În 

opinia noastră, câtă vreme este reglementat un mecanism de autoreglare, nu se 

justifică intervenția Curții Constituționale care, în jurisprudența sa, a statuat că 

intervenția legitimă a acesteia este justificată numai atunci când un eventual blocaj 

nu poate fi altfel depășit", a afirmat consilierul prezidențial. 

Ciochină a mai arătat că sesizarea conducerii parlamentului este inadmisibilă, 

întrucât "nu sunt întrunite două dintre cele cinci trăsături cumulative ale unui 

conflict juridic de natură constituțională, și anume existența unui blocaj 

instituțional ce nu poate fi înlăturat în alt mod decât prin intervenția Curții 

Constituționale și nu există o situație conflictuală a cărei naștere rezidă în mod 

direct din textul Constituției". 

 (Sursa: hotnews.ro) 
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 Ședința pentru învestirea guvernului Orban 2, amânată pentru că nu e 

cvorum 

Ședința de plen a Parlamentului pentru învestirea Guvernului Orban 2 a fost 

amânată, luni, la scurt timp după ce a început, din lipsă de cvorum. Erau prezenți 

doar 188 de parlamentari. 

ACTUALIZARE. Ședința de învestire  a Guvernului Orban 2 a fost amânată 

pentru o dată ulterioară, din lipsă de cvorum. 

Ședința a fost suspendată având în vedere că în sală erau prezenți doar 188 de 

parlamentari din cei 465. 

După ce Guvernul Orban a fost demis prin moțiune de cenzură, președintele Klaus 

Iohannis a decis să-l desemneze, din nou, pe Ludovic Orban pentru Palatul 

Victoria. 

----------------------------- 

Liberalii sunt lăsați aproape singuri astăzi la ședința votului de învestitură. În afară 

de cei de la USR și câțiva parlamentari de de la minorități și neafiliați, celelalte 

partidfe politice parlamentare au anunțat că vor boicota ședința de învestitură. 

Dacă nu va fi cvorum, ședința va fi amânată pentru o dată ulterioară. 

În aceste condiții, liberalii trebuie să își refacă calculele. Ei spun că, în cazul în 

care se va ajunge la o amânare și se va veni, totuși, cu un vot de învestitură până în 

data de 15 martie, atunci acel scenariu legat de anticipate rămâne în picioare și, zic 

ei, este posibil să avem anticipate în luna iunie, după alegerile locale. 

UDMR condiționează prezența la o ședință de plen reunit dedicată acestui vot de 

învestitură și de o decizie a Curții Constituționale pe ordonanța privind 

anticipatele, care ar putea veni după 15 martie. Mai mult, liberalii mai au o 

problemă. Dacă astăzi judecătorii CCR iau o decizie favorabilă sesizării PSD 

legate de conflictul dintre Parlament și Președinție pe numirea din nou a lui 

Ludovic Orban ca premier, atunci trebuie să vină cu altă propunere. 
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Totuși, liberalii au și o interpretare. Dacă decizia CCR este în favoarea sesizării 

PSD, ei susțin că această hotărâre are doar valoare de viitor și abia după ce pică 

guvernul Orban 2 în parlament poate să vină șeful statului cu o altă nominalizare. 

 (Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ciolacu: PSD nu va merge cu o propunere de premier. Nu am fost luați în 

considerare prima dată 

Președintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a declarat după suspendarea 

ședinței comune de plen că social-democrații nu vor mai merge cu o propunere de 

premier la președintele Iohannis și că doresc să rămână în opoziție.  

"Eu aș dori să vorbesc de decizia Curții care pentru prima oară atrage atenția clar 

în ceea ce privește spiritul Constituției, acela de a desemna pe cineva pentru 

funcția de prim-ministru, nu de ochii lumii ci pentru a crea o majoritate. Politica 

PNL și deciziile PNL într-o ședință de partid în care l-au nominalizat pe domnul 

Orban, dar în aceeași ședință au decis să nu-l voteze pe Orban a însemnat și a 

cântărit foarte mult pentru hotărârea judecătorilor de la CCR. 

După ce Guvernul Orban a fost demis după 3 luni de când a fost învestit, atât eu 

cât și domnul Ponta am avut o discuție de a merge cu o propunere comună. Prima 

oară ne-am gândit la domnul Arafat, dânsul declinând această propunere. Am 

mers cu altă propunere. Această propunere nu a fost luată în considerare.  

PSD este în opoziție și e minoritar, în acest moment, în Parlament. În principiu, 

(...) nu cred că de această dată PSD va merge cu o propunere de premier. La 

această oră nu are nimeni majoritate în Parlament. Îmi pare rău că președintele 

României a fost pus în această postură, astăzi, de către PNL. 

Noi suntem în opoziție. Ne-am răzgândit fiindcă nu am fost luați în considerare 

prima dată. De data aceasta dorim să rămânem în opoziție. E exclus ca PSD să 

voteze o propunere de la PNL în persoana domnului Ludovic", a declarat Ciolacu. 

Şedinţa Parlamentului pentru învestirea Guvernului Orban II a fost închisă, luni, de 

preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, care a anunţat că nu există 

cvorumul necesar pentru desfăşurarea lucrărilor. 
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Potrivit regulamentului comun al Camerei Deputaţilor şi Senatului, pentru ca 

şedinţa în care se votează învestirea Guvernului Orban II să se poată desfăşura, 

este nevoie de prezenţa în sală a cel puţin 233 de parlamentari, astfel încât să se 

asigure cvorumul necesar şedinţelor comune, scrie Agerpres. PSD, Pro România şi 

ALDE au anunţat că parlamentarii nu vor participa la şedinţă. 

Şedinţa a avut loc în aceeaşi zi în care Curtea Constituţională a stabilit că există 

conflict juridic între preşedinte şi Parlament privind desemnarea liderului PNL, 

Ludovic Orban, în funcţia de premier. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Președintele Iohannis a convocat CSAT, miercuri, în contextul 

coronavirusului 

Klaus Iohannis a anunțat că va convoca ședința CSAT miercuri, de la ora 14.00, 

unde vor fi discutate măsurile luate în contextul coronavirului și strategia pentru 

combaterea unei epidemii la nivel național. 

Declarațiile președintelui Klaus Iohannis, pe tema coronavirusului 

 Lucrurile s-au schimbat rapid în ultimele două zile. Situația din Italia a 

generat multă îngrijorare, inclusiv în rândul cetățenilor români, lucru ușor de 

înțeles 

 Eu sunt în contact permenent cu instituțiile responsabile, pentru a monitoriza 

ce se întâmplă în zonele aflate în carantină 

 Nu avem niciun caz de coronavirus înregistrat în România până present, dar 

va trebui să fim pregătiți dacă lucrurile evoluează negativ 

 Am decis să convoc CSAT miercuri, 26 februarie, de la ora 14.00, pentru o 

informare privind măsurile concrete 

 Autoritățile au luat măsurile care se impun 

 Fac un apel la calm către cetățeni și-i îndemn să se informeze corect, să fie 

vigilenți și să respecte normele de igienă și sfaturile medicilor 

https://www.agerpres.ro/
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 Fac apel și la mass media să evite senzaționalul și știrile cu impact emoțional 

ridicat care pot amplifica sentimentul de panică 

 Fac apel și la politicieni să nu speculeze această situație în mod oportunist 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Conducerea TVR a cheltuit abuziv aproximativ 1,3 milioane de euro pentru 

contracte de asistenţă juridică! 

În urma Hotărârii nr. 41 definitive a Curţii de Apel Bucureşti din data de 13 

ianuarie 2020 (amănunte aici), conducerea Societăţii Române de Televiziune a 

fost obligată să pună la dispoziţia Sindicatului Român al Jurnaliştilor 

MediaSind și a filialei MediaSind TVR lista cu casele de avocatură cu care a 

încheiat contracte de asistenţă juridică în perioada 2012 – 2019. Administratia 

Gradea a fost obligată să ofere organizației noastre şi accesul la documentele prin 

care, în mod ilegal, un fost salariat al SRTV disponibilizat a fost reangajat,fără 

concurs, în baza unei Tranzacții declarată ilegală de către Tribunalul Municipiului 

București, pentru a fi apoi numit şef al departamentului juridic. 

 Potrivit informaţiilor primite, TVR a cheltuit 6 175 129 lei pentru contracte de 

asistenţă juridică încheiate cu diverse case de avocatură în perioada 2012-2019 şi 7 

442 589 lei pentru salarizarea personalului propriu de specialitate juridică. 

 Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind, împreună cu filiala sa din 

Societatea Română de Televiziune, MediaSind TVR, au depus în data de 11 

aprilie 2019, la Tribunalul Bucureşti, cererea de chemare în judecată a conducerii 

TVR, pentru nerespectarea prevederilor Legii nr.544/2001 privind informaţiile de 

interes public: 

 “Având în vedere prevederile OUG 26/2012 privind unele măsuri de reducere a 

cheltuielilor publice și întărirea disciplinei financiare și de modificare si 

completare a unor acte normative potrivit cărora autoritățile și instituțiile 

administratiei publice centrale si locale, indiferent de modul de finanțare și 

subordonare, societățile naționale, companiile naționale și societățile comerciale cu 

capital integral sau majoritar de stat, precum și regiile autonome care au în 

http://portal.just.ro/2/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=300000000695581&id_inst=2
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structura organizatorică personal propriu de specialitate juridică, nu pot 

achiziționa servicii juridice de consultanta, de asistență și/sau de reprezentare. 

 În baza prevederilor Legii 544/2001 privind informațiile de interes public,  am 

solicitat să ne răpundă la următoarele întrebari: 

 1.  Ce sume a cheltuit SRTv în perioada 2012 – până în prezent pe contracte de 

asistenţă juridică? 

2.  Care sunt casele de avocatură cu care SRTv a încheiat contracte de asistenţă 

juridică, în perioada 2012 – până în prezent? 

3.  Care au fost sumele cheltuite de SRTv cu fiecare casă de avocatură, în parte, 

în perioada 2012 – până în prezent? 

4.  Care au fost cheltuielile totale ale SRTv în perioada 2012 – până în prezent 

cu salarizarea personalului propriu de specialitate juridică? 

5. Tranzacţia încheiată de conducerea SRTV cu fostul disponibilizat Marin 

Drumcea privind reangajarea acestuia, fără concurs, la Serviciul Juridic. 

Sentinţa judecătorească şi Încheierea Tribunalului Bucureşti, secţia a VIII-a 

Conflicte de Muncă şi Asigurări Sociale, Dosar 25660/3/2013 de respingere a 

cererii SRTV de a se lua act de această tranzacţie. Expunerea de motive, Nota de 

fundamentare inclusiv anexe, avizele Consiliului Director, Hotărârile 

Consiliului de Administraţie şi Ordinul PDG privind reangajarea, transformarea 

Serviciului juridic în departament şi numirea acestuia în funcţia de director al 

Departamentului juridic.” 

 În data de 29.03.2019 SRTV a transmis către SRJ MediaSind adresa nr. 130030, 

prin care răspunde doar la unele la întrebări, afirmând cu rea credință că TVR nu se 

încadrează în prevederile OUG nr.26/2012.  Administrația Gradea a ignorat, astfel, 

faptul că SRTV nu este o instituție privată de presă ci una publică, finanțată în 

proporție de peste 80 la sută de la bugetul de stat. 
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Trebuie precizat, de asemenea, că șefa TVR, Doina Gradea, a refuzat să pună la 

dispoziția organizației documentele privind angajarea fără concurs a unui fost 

salariat disponibilizat și numirea acestuia, fără respectarea cerințelor legale, la 

conducerea departamentului juridic, susținând, cu rea credință, că “nu a identificat 

întrebarea”! 

 Din aceste aceste motive, SRJ MediaSind a depus în data de 02.04.2019 o 

reclamaţie administrativă, invocând faptul că răspunsul oferit este incomplet şi 

că sunt așteptate toate informaţiile solicitate, pentru a evita un nou proces  

La acestă ultimă solicitare conducerea instituţiei nu a trimis niciun răspuns. În 

aceste condiţii, SRJ MediaSind a decis să se adreseze instanţei, pentru a obliga 

conducerea TVR să facă publice informaţiile solicitate. 

În urma procesului câştigat de MediaSind, administraţia Gradea a pus la dispoziţie 

documentele solicitate, inclusiv Tranzacţia declarată ilegală de instanță, prin care 

un fost salariat disponibilizat a fost reangajat în funcţia de jurist şi numit ulterior 

director al directiei juridice, fără concurs, contrar prevederilor  Legii  nr. 41/1994 

de organizare și funcționare a SRR și SRTV. 

Având în vedere că instanţa a hotărât că informațiile și documentele cerute sunt de 

interes public, vă prezentăm în continuare răspunsul primit din partea SRTV. 

Precizăm că aceste răspunsuri oferite de conducerea SRTV, în urma unei hotărâri 

judecătorești, confirmă gravele încălcări ale legii, semnalate de noi în numeroase 

rânduri. 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind împreună cu filiala sa MediaSind 

TVR solicită instituțiilor abilitate ale Statului să cerceteze aceste ilegalități și 

abuzuri și să îi sancționeze pe cei care se fac vinovați de ele. 

SRJ MediaSind cere Parlamentului României să demită, în regim de urgență, 

Administrația Gradea și să numească la conducerea SRTV profesioniști care pot 

face dovada respectului lor față de meseria de jurnalist, față de angajații instituției 

și față de misiunea publică a Televiziunii Naționale! 

 (Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 25 februarie 2020 11 

 

 Declaraţia unică 2020: Termen limită până pe 25 mai 

Termenul de depunere a declarației unice este 25 mai, informează aminteşte 

ANAF, într-un comunicat, citat de Mediafax. Formularul se utilizează atât pentru 

declararea impozitului pe veniturile realizate și a contribuțiilor sociale datorate 

pentru anul 2019, cât și pentru estimarea obligațiilor datorate pentru anul 2020. 

Declarația unică se depune de către persoanele fizice care realizează, individual sau 

într-o formă de asociere, venituri sau pierderi din România, din: activităţi 

independente, drepturi de proprietate intelectuală, cu excepţia contribuabililor 

pentru care impozitul se reţine la sursă, cedarea folosinţei bunurilor, activităţi 

agricole, piscicultură şi/sau silvicultură, transferul titlurilor de valoare, precum și 

venituri din alte surse (de exemplu: câștiguri din transferul de monedă virtuală sau 

venituri impozabile ca urmare a cesiunii de creanţă). 

Declarația unică se depune și de către persoanele fizice rezidente care realizează 

venituri din străinătate, supuse impozitării în România (de exemplu: venituri din 

activităţi independente, venituri din valorificarea drepturilor de proprietate 

intelectuală, venituri din cedarea folosinţei bunurilor, venituri din activităţi 

agricole, piscicultură, silvicultură, venituri sub formă de dividende, venituri sub 

formă de dobânzi, venituri din premii, venituri din jocuri de noroc, câştiguri din 

transferul titlurilor de valoare etc.). 

Declarația unică poate fi depusă pe hârtie sau prin mijloace electroncie. 

În format hârtie, declarația se depune direct la registratura organului fiscal sau prin 

poştă, cu confirmare de primire (data depunerii declaraţiei în format hârtie este 

data înregistrării acesteia la organul fiscal sau data depunerii la poştă, după caz). 

Prin mijloace electronice de transmitere la distanţă, în conformitate cu prevederile 

legale în vigoare, respectiv: prin intermediul serviciului "Spaţiul privat virtual" 

(SPV); pe site-ul e-guvernare.ro, cu semnătură electronică calificată. 
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Pentru completarea si depunerea declarației unice, contribuabilii pot solicita 

asistență telefonică, în domeniul fiscal sau IT, la numărul 0314039160, sau la 

sediul unităților fiscale pentru completarea și depunerea declarației, inclusiv 

online, utilizând calculatoarele puse la dispoziția contribuabililor în acest scop. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 „Muntenia Expres”: Drumul Expres de la Buzău la Brăila. Contract semnat 

de 3,5 milioane de euro pentru Studiul de Fezabilitate și Proiect Tehnic 

Contractul pentru realizarea Studiului de Fezabilitate și a Proiectului Tehnic pentru 

Drumul Expres de la Buzău la Brăila a fost semnat pentru circa 16,6 milioane de 

lei cu firma Ingineria Especializada Obra Civil E Industrial S.A, anunță Compania 

de Drumuri. Noua șosea de mare viteză este denumită „Muntenia Expres” în 

Master Planul de Transport, ar urma să aibă circa 98 de km lungime și are un cost 

estimat la circa 384 de milioane de euro. 

 

„CNAIR S.A. a semnat contractul pentru „Elaborarea Studiului de Fezabilitate și 

Proiect Tehnic de Execuție pentru obiectivul Drum Expres Buzău-Brăila" cu firma 

Ingineria Especializada Obra Civil E Industrial S.A”, anunță Compania de 

Drumuri. 

 

Contractul are o durată de 24 de luni, iar valoarea este de 16.591.031,97 Lei, fără 

TVA. 

 

Conform informațiilor din Caietul de Sarcini (licitația a fost lansată în martie 

2019), Drumul Expres are denumirea generică „Muntenia Expres”, indicativ DX7 

cuprins în Master Planul de Transport și va realiza legătura între localitățile Găiești 

- Târgoviște - Ploiești - Buzău - Brăila. 

 

Conform datelor din Master Planul de Transport, de la Buzău la Brăila drumul 

expres ar urma să aibă o lungime de 98 de km, iar costul realizării este estimat la 

circa 384 de milioane de euro. 
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Potrivit informațiilor din caietul de sarcini, profilul transversal al drumului va avea 

caracteristicile unui drum expres cu 2x2 benzi de circulație (3,5m/bandă), zonă 

mediană de 3m și acostamente de 2x2,25m din care 0,75m benzi de încadrare cu 

aceeași structură rutieră ca a benzilor de circulație și 1,5m acostament consolidat. 

 

În cadrul studiului de trafic proiectantul va considera și analiza, încă din faza 

inițială de proiectare, opțiunea de a dezvolta drumul expres cu 2x2 benzi de 

circulație în drum expres cu 2x3 benzi de circulație pe sens sau aducerea la profil 

de autostradă. 

 

Contractul are un termen de 24 de luni, iar studiul de fezabilitate trebuie finalizat 

după 14 luni de la începere. 

La alegerea alternativelor de traseu, Prestatorul va ține cont de realizarea 

conexiunii Drumului Expres cu Drumul de Mare Viteză / Autostrada A7 (Ploiești-

Buzău-Focșani-Bacău) în zona localității Buzău, cu drumul de legătură către Podul 

suspendat peste Dunăre din zona Brăila și continuarea cu Drumul Expres spre 

Tulcea-Constanța. 

 

Brăila, în centrul mai multor proiecte rutiere majore 

 

În paralel, Compania de Drumuri mai derulează două licitații care vizează direct 

Municipiul Brăila, pe lângă lucrările deja demarate la Podul peste Dunăre din 

apropierea orașului. 

 

Astfel, în toamna anului trecut Compania a scos la licitaie pentru 111 milioane de 

euro realizarea unui drum expres de 11 km care să unească Brăila de Galați. Vezi 

aici o HARTĂ INTERACTIVĂ cu traseul viitorului drum expres. 

 

În plus, încă din martie anul trecut, CNAIR a scos la licitație și realizarea Studiului 

de Fezabilitate și a Proiectului Tehnic pentru Drumul Expres Focșani - Brăila 

(denumit și „Milcovia Expres”), cu o lungime de circa 76 de km și un cost estimat 

în MPGT de circa 297 de milioane de euro. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23406068-harta-interactiva-drum-expres-intre-braila-galati-111-milioane-euro-pentru-11-care-uneasca-cele-doua-municipii-vezi-unde-trece-noul-drum-expres-scos-licitatie.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23406068-harta-interactiva-drum-expres-intre-braila-galati-111-milioane-euro-pentru-11-care-uneasca-cele-doua-municipii-vezi-unde-trece-noul-drum-expres-scos-licitatie.htm
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 România trebuie să recupereze 570 milioane euro de la CFR Marfă, primiți 

de companie ca ajutor ilegal de stat, arată o decizia a CE 

Comisia Europeană a constatat că operatorul de transport feroviar de marfă CFR 

Marfă a primit un ajutor de stat incompatibil în valoare de cel puțin 570 de 

milioane euro din partea României, prin anularea datoriilor și prin neîncasarea unor 

datorii de la societate. România trebuie acum să recupereze de la CFR Marfă 

ajutorul ilegal și dobânzile aferente . Vicepreședintele CE Margrethe Vestager, 

spune că unele măsuri luate de statul român au dat CFR Marfă un ajutor economic 

neloial în raport cu alți operatori. 

Compania de stat avea 32.000 de angajați în 1998, 17.000 de angajați în 2009, a 

ajuns la sub 9.000 în 2013 și are aproximativ 6.000 de oameni în prezent. 

„Piața transportului feroviar de marfă este o componentă esențială a legăturilor de 

transport în orice economie. Anumite măsuri de sprijin public în favoarea 

operatorului istoric CFR Marfă, deținut de stat, i-au conferit acestuia un avantaj 

economic neloial față de alți operatori. Acestea au constat în anularea datoriilor 

publice și necolectarea de către creditorii publici a sumelor datorate de operator. 

Măsurile încalcă normele UE privind ajutoarele de stat. România trebuie acum să 

recupereze ajutorul incompatibil.”, spune Vicepreședinta executivă, Margrethe 

Vestager, responsabilă cu politica în domeniul concurenței, 

 

CFR Marfă este operatorul istoric de pe piața românească de transport feroviar de 

marfă. De mai mulți ani, societatea, care este deținută integral de stat, se confruntă 

cu dificultăți economice. Aceasta are un nivel ridicat de îndatorare, în special față 

de administratorul infrastructurii feroviare din România, CFR Infrastructură, care 

este, de asemenea, deținut în totalitate de stat, și a avut datorii mari față de 

agențiile naționale de asigurări sociale și de administrare fiscală timp de mulți ani. 

 

Spre deosebire de transportul feroviar de călători, piața transportului feroviar de 

marfă din România este extrem de competitivă, întrucât există numeroși operatori 

privați; unii dintre aceștia au dobândit o cotă de piață considerabilă ca urmare a 

liberalizării pieței în anul 2007. În martie 2017, Asociația Transportatorilor 

Feroviari Privați din România a adresat Comisiei o plângere oficială, în care a 

susținut că CFR Marfă ar fi beneficiat de ajutoare de stat cu încălcarea normelor 
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UE în materie. 

 

La 18 decembrie 2017, Comisia a inițiat o investigație aprofundată pentru a stabili 

dacă mai multe măsuri luate de România în sprijinul societății CFR Marfă 

respectau normele UE privind ajutoarele de stat, în special: 

 conversia creanțelor în acțiuni în valoare de aproximativ 363 de milioane 

euro (1 669 de milioane RON) în 2013 și 

 necolectarea, cel puțin din 2010, a datoriilor la bugetul de asigurări sociale și 

a taxelor restante datorate de CFR Marfă, precum și a datoriilor societății 

față de CFR Infrastructură. 

Comisia a constatat că acțiunile statului din iunie 2013 vizând executarea silită a 

datoriilor la bugetul de asigurări sociale și taxele restante ale societății CFR Marfă 

la bugetul de stat au fost conforme cu piața. 

 

Cu toate acestea, în ceea ce privește restul de măsuri identificate, Comisia a 

constatat că, în cazul de față, statul a acționat mai degrabă în calitate de 

autoritate publică decât ca acționar al societății. În plus, chiar dacă statul ar fi 

acționat în calitatea sa de acționar și, prin urmare, criteriul operatorului privat în 

economia de piață ar fi fost aplicabil, niciun operator privat nu ar fi anulat datoria 

sa sau s-ar fi abținut să obțină în mod activ rambursarea datoriilor acumulate de-a 

lungul anilor fără o compensație financiară suficientă. Prin urmare, Comisia a 

concluzionat că sprijinul din bani publici acordat de România a conferit 

societății CFR Marfă un avantaj economic neloial față de concurenții săi. Prin 

urmare, aceste măsuri constituie ajutor de stat în sensul normelor UE. 

 

Întrucât CFR Marfă este o societate aflată în dificultate cel puțin din 2009, 

Comisia a evaluat diferitele măsuri în temeiul orientărilor sale privind salvarea și 

restructurarea. Normele UE privind ajutoarele de stat îi permit statului să intervină 

în sprijinul unei societăți aflate în dificultate financiară numai în condiții specifice 

și impun, în special, ca respectiva societate să facă obiectul unui plan de 

restructurare solid care să asigure redobândirea viabilității sale pe termen lung, ca 

aceasta să contribuie la costurile aferente restructurării sale și ca denaturările 

concurenței să fie limitate.  
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În cazul de față, aceste condiții nu au fost îndeplinite: Comisiei nu i-a fost 

notificat niciun plan solid de restructurare și nu a existat nicio contribuție la 

costul unei restructurări din partea societății și nici măsuri compensatorii pentru a 

se asigura că denaturările concurenței sunt limitate. 

 

Prin urmare, Comisia a concluzionat că finanțarea publică acordată de România 

societății CFR Marfă, care se ridică în total la cel puțin 570 de milioane euro plus 

dobânzi, este incompatibilă cu normele UE privind ajutoarele de stat și, prin 

urmare, trebuie să fie recuperată de România. 

 

Recuperarea ajutorului incompatibil 

 

Normele UE privind ajutoarele de stat impun, ca o chestiune de 

principiu, recuperarea fără întârziere a ajutoarelor de stat incompatibile, în 

scopul de a se elimina denaturarea concurenței create de ajutor. Normele UE 

privind ajutoarele de stat nu prevăd aplicarea de amenzi, iar recuperarea nu are 

drept scop penalizarea societății în cauză, ci pur și simplu restabilirea egalității de 

tratament cu alte societăți. 

 

Comisia este pe deplin conștientă de sectorul sensibil în care operează CFR Marfă 

și, prin urmare, decizia prevede șase luni pentru punerea în aplicare a deciziei de 

recuperare, în locul perioadei obișnuite de patru luni. 

 

CFR Marfă a fost constituită ca societate pe acțiuni la 1 octombrie 1998, ca urmare 

a reorganizării operatorului feroviar istoric român, Societatea Națională a Căilor 

Ferate Române („SN CFR”). CFR Marfă furnizează servicii de transport feroviar 

de mărfuri, cum ar fi, printre altele, cărbune din producția internă, ciment, produse 

chimice, cereale și oleaginoase, lemn, sare și metale. 

 

În conformitate cu normele UE privind ajutoarele de stat, se poate considera că 

intervențiile publice în favoarea unor companii nu implică ajutor de stat atunci 

când statul nu acționează în calitate de autoritate publică ci în condiții pe care un 

operator privat le-ar fi acceptat (principiul operatorului în economia de piață).  
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Dacă acest principiu nu este aplicabil sau respectat, intervențiile publice constituie 

ajutor de stat în sensul articolului 107 din Tratatul privind funcționarea Uniunii 

Europene, întrucât îi conferă beneficiarului un avantaj economic față de 

concurenții săi. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisia Europeană aprobă ajutorul de stat de 251 mil. euro pentru CE 

Oltenia: împrumutul trebuie rambursat după şase luni sau compania intră în 

restructurare 

Comisia Europeană a aprobat ajutorul de stat de 251 mil. euro ca împrumut pentru 

salvarea Complexului Energetic (CE) Oltenia, producător de energie pe bază de 

lignit care se confruntă cu mari probleme financiare, anunţă reprezentanţii 

Comisiei Europene într-o informare. 

„România s-a angajat ca, după şase luni, să se asigure fie că împrumutul va fi 

rambursat integral, fie că CE Oltenia va efectua o restructurare cuprinzătoare 

pentru a restabili viabilitatea pe termen lung, în caz contrar fiind lichidată“, scriu 

reprezentanţii autorităţii europene. România este o ţară în care producţia de energie 

pe bază de cărbune are un cuvânt greu de zis. 

Datorită condiţiilor meteo, datele Transelectrica au arătat în ultimele zile o 

producţie de energie eoliană mult mai mare decât în mod obişnuit, însă dacă nu 

bate vântul sau este secetă, cărbunele rămâne principalul combustibil pentru 

producţia energiei electrice din România -  o metodă de producere a energiei care 

se vrea a fi eliminată prin Green Deal. 

 (Sursa: zf.ro) 
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 CE: Romania trebuie sa recupereze de la Compania Nationala a Uraniului 

13 milioane de euro 

Comisia Europeana a constatat, luni, ca diversele masuri de sprijin public in 

favoarea Companiei Nationale a Uraniului SA (CNU) din Romania nu sunt in linie 

cu reglementarile UE privind ajutorul de stat acordat firmelor aflate in dificultate, 

informeaza un comunicat de presa al Executivului comunitar. 

Ca rezultat, Romania nu poate implementa masurile de sprijin prevazute in planul 

de restructurare. De asemenea, tara trebuie sa recupereze de la companie ajutorul 

de stat incompatibil, in valoare de 13 milioane de euro, acordat in 2016, si 

dobanzile aferente, precizeaza Comisia Europeana. 

 

In 12 iunie 2017, Romania a informat Comisia Europeana in legatura cu planul de 

restructurare a CNU, care se confrunta cu dificultati financiare. Planul de 

restructurare a venit dupa un ajutor de urgenta acordat pentru a tine compania pe 

linia de plutire, in valoare de aproximativ 13 milioane de euro (62 milioane de lei), 

pe care Executivul comunitar l-a aprobat temporar in 30 septembrie 2016. 

 

Reglementarile UE privind ajutorul de stat permit doar in anumite conditii 

interventia statului pentru o firma aflata in dificultate financiare. In 8 mai 2018, 

Comisia Europeana a deschis o investigatie aprofundata pentru a evalua daca 

planul initial de restructurare este in linie cu aceste conditii si, astfel, cu 

reglementarile UE privind ajutorul de stat. Investigatia Executivului comunitar a 

aratat ca cel mai recent plan de restructurare, ca si cel precedent, nu disperseaza 

temerile pe care le-a avut Comisia Europeana cand a demarat investigatie 

aprofundata, in 2018. 

 

Prin urmare, Executivul comunitar a ajuns la concluzia ca planul de restructurare 

transmis de Romania nu este in linie cu reglementarile UE privind ajutorul de stat. 

Ca rezultat, Romania nu poate implementa masurile de ajutor prevazute in plan, 

care includ subventii de stat si nereturnarea imprumutului de salvare din 2016. 

 

Mai mult, Comisia Europeana a concluzionat ca ajutorul de stat de 13 milioane de 

euro, acordat in 2016, si dobanzile aferente, nu este compatibil cu reglementarile 

UE privind ajutorul de stat si trebuie recuperat de Romania. 
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"Un Guvern poate sprijini o companie aflata in dificultate financiara daca aceasta 

are un plan solid de restructurare, care asigura revenirea la o viabilitate pe termen 

lung, contribuie la costul restructurarii si distorsiunile legate de concurenta sunt 

limitate. In cazul CNU, aceste conditii nu sunt indeplinite. Ca rezultat, Romania nu 

mai poate sprijini compania. De asemenea trebuie sa recupereze ajutorul acordat. 

Acest fapt va restabili situatia concurentiala pe piata si va asigura faptul ca CNU 

nu concureaza incorect cu alti operatori mai eficienti. De asemenea, previne 

situatia in care CNU isi pastreaza operatiunile ineficiente in pierdere, care in cele 

din urma ar putea duce la un pret mai ridicat al electricitatii si la un cost mai ridicat 

pentru platitorii de taxe din Romania", a declarat comisarul european responsabil 

cu politica in domeniul concurentei, Margrethe Vestager. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Comisia Europeană a aprobat ajutorul de stat, în valoare de 36,7 milioane 

de euro, pentru Tarom 

Comisia Europeană a aprobat, în conformitate cu normele UE privind ajutoarele de 

stat, planul României de a acorda un împrumut temporar în valoare de aproximativ 

36,7 milioane euro (aproximativ 176 de milioane lei) companiei aeriene de stat 

Tarom, informează comisia, potrivit Mediafax. 

În februarie 2020, România a notificat Comisiei intenția sa de a acorda Tarom un 

împrumut pentru salvare în valoare de aproximativ 36,7 milioane euro. Compania 

aeriană se confruntă cu un deficit acut de lichidități din cauza creșterii puternice în 

ultimii ani a costurilor sale de exploatare ca urmare a îmbătrânirii flotei sale. În 

absența ajutorului, TAROM nu va mai fi în măsură să își îndeplinească obligațiile 

de plată și să își mențină activitatea. 

În temeiul orientărilor Comisiei privind ajutoarele de stat pentru salvarea și 

restructurarea întreprinderilor, statele membre pot să sprijine întreprinderile aflate 

în dificultate, cu condiția, în special, ca măsurile de sprijin public să fie limitate în 

timp și ca amploare și să contribuie la realizarea unui obiectiv de interes comun. 

Ajutorul pentru salvare poate fi acordat pentru o perioadă de maximum șase luni, 

timp în care compania să găsească soluții de ieșire din situația de urgență. 
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Comisia a luat în considerare următoarele elemente: împrumutul va acoperi numai 

lichiditățile de care Tarom a dovedit că are nevoie pentru următoarele șase luni, iar 

România va efectua o monitorizare strictă a modului în care sunt utilizate 

fondurile, precum și faptul că România s-a angajat să asigure că, după șase luni, 

împrumutul va fi rambursat integral. În caz contrar Tarom va trebui să prezinte un 

plan de lichidare sau să efectueze o restructurare cuprinzătoare pentru a deveni 

viabilă pe termen lung. Comisia va trebui să evalueze și să aprobe această 

eventuală restructurare. 

Comisia a constatat că măsura va contribui la asigurarea faptului că serviciile de 

transport aerian vor continua să fie prestate în mod ordonat, în interesul pasagerilor 

care călătoresc cu avionul, și la menținerea conectivității regionale pe numeroasele 

rute pe care Tarom este în prezent unicul furnizor. În același timp, condițiile stricte 

în care se acordă împrumutul și durata sa limitată, de șase luni, vor reduce la 

minimum denaturarea concurenței pe care sprijinul acordat de stat ar putea să o 

genereze. 

Prin urmare, Comisia a concluzionat că măsura este compatibilă cu normele UE 

privind ajutoarele de stat. 

 (Sursa: Mediafax) 

 

 Gabi Szabo iese la atac: "La CSM Bucuresti am gasit neveste de politicieni 

si oameni fara nicio pregatire". Ce spune despre relatia cu Firea 

Gabriela Szabo e convinsa ca atacurile indreptate in directia sa vin pentru ca-si 

face treaba corect. 

 

Directorul general al CSM Bucuresti spune ca atunci cand a preluat functia de la 

Alin Petrache a gasit "neveste de politicieni si oameni fara nicio pregatire". 

 

"Cand am venit la CSM am gasit sotii de fosti politicieni... Despre asta vorbim. 

De-asta suntem toata ziua in presa, de-asta suntem filmati, fotografiati, de-asta 

nimic nu este bun. De-asta, de-asta, de-asta! Pentru ca nu am mai acceptat 

asemenea compromis! Facem compromis, ca e normal, dar nu cu banul public.  
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Atentie, reiterez: banul public! Nu este nici banul meu, nici banul lor, este banul 

cetatenilor. Noi, pentru banul cetatenilor, trebuie sa eficientizam! Si pentru asta, 

da, am vazut, sunt in ziare. Dar nimeni nu a intrebat aici de ce la anumite sporturi 

aveti oameni fara nicio pregatire. Fara nicio pregatire", a spus Szabo intr-un 

interviu acordat Fanatik. 

 

Recent, in presa a aparut un zvon potrivit caruia fosta atleta s-ar afla la cutite cu 

primarul Capitalei, Gabriela Firea, si ar fi pe punctul de a fi concediata. 

 

Gabi Szabo infirma, insa, categoric aceasta stire venita pe surse. 

 

"Nu va suparati, dar mi se pare inadmisibil sa vin si sa dezmint minciuni si 

zvonuri. Daca vreodata am tensiuni cu cineva, nu merg la presa sa le spun. O chem 

in fata mea, discut cu acea persoana si decidem ce se intampla. Nu inteleg unde 

este tensiunea? Accept sa vin sa coordonez acest club. Facem lucrurile pe care le 

facem impreuna si asa mai departe. Plus ca eu nu lucrez direct cu Primarul 

General. Eu lucrez cu viceprimarul (Aurelian Badulescu - n.red.) prin ordinul dat 

de Primarul General. Deci, lucrul meu este direct cu viceprimarul Capitalei. Eu 

niciodata nu m-am certat cu nimeni, n-am avut tensiuni cu nimeni", a conchis 

Szabo. 

 

Gabi Szabo a fost numita in functia de director general al lui CSM Bucuresti in 

2017. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Raport UNICEF: România, ultima din Europa în privința bunăstării 

copiilor. Vezi cine ocupă primele trei locuri în lume România ocupă locul 80, 

între Rusia și Bahamas, din 180 de țări ale lumii incluse în ultimul studiu 

realizat de UNICEF, Organizația Mondială a Sănătății și Comisia Lancet cu 

privire la bunăstarea și prosperitatea copiilor.  

Raportul intitulat „Un viitor pentru copiii lumii?“ a avut în vedere indicatori 

precum nivelul de sărăcie, nutriția, accesul la servicii de sănătate și de asistență 

socială, mortalitatea în rândul copiilor, nivelul de violență și alte abuzuri sau 

https://www.fanatik.ro/interviu-gabi-szabo-dezlantuita-ca-niciodata-am-gasit-la-csm-bucuresti-neveste-de-politicieni-si-oameni-fara-nicio-pregatire-n-am-mai-acceptat-compromis-pe-bani-publici-de-asta-deranjez-19160186
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mediul unde locuiește minorul. Primele 10 state care oferă cele mai bune condiții 

pentru creșterea copiilor sunt: Norvegia, Coreea de Sud, Olanda, Franța, Irlanda, 

Danemarca, Japonia, Belgia, Islanda și Marea Britanie. Țări din Africa care își 

îngrijesc mai bine copiii decât România Înaintea României se află țări din Europa, 

care nu fac parte din UE, precum Moldova (locul 55), Belarus (locul 35) sau 

Albania (locul 69), cât și țări din Asia Centrală ca Turkmenistan (locul 52), 

Kazahstan (59) și Uzbekistan (locul 71). De asemenea, înaintea noastră se află țări 

din Orientul Mijlociu precum Kuweit (locul 42) sau Liban (locul 73), cât și din 

Africa de Nord – Libia (locul 74) și Tunisia (locul 57). Oamenii din Tunisia în 

oaza Chebika / Hepta Printre ultimele țări în privința asigurării unei creșteri 

adecvate a copiilor se află:  Irak, Africa de Sud, India, Guineea Ecuatorială, 

Gabon, Afganistan, Somalia, Ciad și Republica Centrafricană. Totuși, UNICEF 

atrage atenția că „nicio țară nu protejează în mod adecvat sănătatea, mediul și 

viitorul copiilor, conform unui raport de referință publicat de către o comisie 

formată din peste 40 de experți în sănătatea copilului și a adolescentului din 

întreaga lume“. RECOMANDĂRI Tatăl tânărului mort „dintr-o eroare de 

comunicare” la Colectiv: „Arafat, Streinu-Cercel și Rafila ne asigură azi că 

stăpânesc coronavirusul așa cum ne asigurau că avem de toate după Colectiv!”   

Totodată, raportul măsoară în mod specific șansele de supraviețuire ale copiilor 

sub cinci ani, precum și ale mamelor la naștere, accesul la servicii medicale și la o 

igienă de bază pentru aceste categorii. România are 0.65 puncte, ceea ce înseamnă 

că este la limita dintre servicii adecvate și penurie. Țările din care provin cele mai 

multe emisii de carbon Studiul realizat de cele 3 organizații internaționale mai are 

în vedere un aspect: cantitatea de emisii de carbon pe cap de locuitor. „În timp ce 

țările cele mai sărace trebuie să sprijine mai mult copiii pentru ca aceștia să poată 

avea o viață sănătoasă, emisiile excesive de carbon – provenind în mod 

disproporționat din țările mai bogate –  amenință viitorul tuturor copiilor“, mai 

arată UNICEF. RECOMANDĂRI Anunțul stupefiant care face înconjurul lumii! 

Ce se întâmplă cu persoanele care s-au vindecat de coronavirus   În cazul în care 

încălzirea globală va depăși 4°C până în anul 2100, conform previziunilor actuale, 

„ va avea consecințe devastatoare asupra sănătății copiilor din cauza creșterii 

nivelului oceanelor, a valurilor de căldură, a proliferării bolilor precum malaria și 

febra dengue și a malnutriției“, potrivit aceleiași surse.  
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România depășește în prezent cu 50% cantitatea de emisii de carbon în raport cu 

targetul stabilit pentru 2030. Procentul este al doilea cel mai mic din Europa, după 

Albania.  

Primele 10 țări care depășesc emisiile de carbon comparativ cu ținta din 2030 sunt: 

Qatar (1716%),  Republica Trinidad și Tobago (998%), Kuweit (832%),  Emiratele 

Arabe Unite (810%), Bahrain (752%), Arabia Saudită (612%), Australia (524%), 

SUA (500%), Kazahstan (493%) și Luxemburg (488%). Statele de unde provin 

cele mai puține emisii de carbon sunt: Madagascar, Nigeria, Mali, Rwanda, 

Malawi, Republica Centrafricană, Republica Democrată Congo, Ciad, Burundi. 

Singurele țări aflate pe drumul cel bun, cu șanse de a atinge țintele referitoare la 

emisiile de carbon pe cap de locuitor până în 2030 și, totodată, cu performanțe 

bune (printre primele 70) la nivelul indicatorilor privind prosperitatea copiilor, 

sunt: Albania, Armenia, Grenada, Iordania, Moldova, Sri Lanka, Tunisia, Uruguay 

și Vietnam. Decidenții de la nivel mondial dau, mult prea adesea, greș când vine 

vorba de copiii și tinerii de azi: nu reușesc să le protejeze sănătatea, nu reușesc să 

le protejeze drepturile și nu reușesc să le protejeze planeta. 

Citeşte întreaga ştire: Raport UNICEF: România, ultima din Europa în privința 

bunăstării copiilor. Vezi cine ocupă primele trei locuri în lume 

(Sursa: libertatea.ro) 

 

 Băncile din România au obţinut în 2019 un profit de 6,4 mld. lei, în scădere 

cu 500 mil. lei faţă de 2018. Activele băncilor au urcat la un record de 495 

miliarde de lei 

Sistemul bancar a raportat pentru 2019 un profit net de circa 6,4 mld. lei, în 

scădere cu 7,2% faţă de 2018, iar activele au urcat la un nou vârf, de 495,3 mld. lei, 

în condiţiile creşterii creditării cu un ritm mediu anual de 7,6%, după cum reiese 

din datele preliminare ale BNR. 

Câştigul băncilor din 2019 este în uşoară scădere comparativ cu profitul net record 

din 2018, de aproape 7 mld. lei. Profitul brut la nivelul sistemului bancar românesc 

a fost în 2019 de circa 7,92 mld. lei, iar impozitul pe profit plătit de bănci a 

totalizat 1,53 mld. lei. 

https://www.libertatea.ro/stiri/raport-unicef-romania-ultima-din-europa-in-privinta-bunastarii-copiilor-dupa-albania-vezi-cine-ocupa-primele-trei-locuri-in-lume-2891706
https://www.libertatea.ro/stiri/raport-unicef-romania-ultima-din-europa-in-privinta-bunastarii-copiilor-dupa-albania-vezi-cine-ocupa-primele-trei-locuri-in-lume-2891706
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Câştigurile mari ale băncilor au fost corelate cu ascensiunea creditării şi a 

economiei. În 2019 creditarea totală a făcut un salt de 7,6% faţă de 2018, cea mai 

bună evoluţie de după 2009. Iar economia României a crescut în 2019 cu 4,1%. 

Rentabilitatea activelor (ROA) şi rentabilitatea capitalului (ROE) erau la sfârşitul 

anului 2019 de 1,35% şi, respectiv, 12,32%, în scădere faţă de 2018, când s-au 

înregistrat valori apropiate de cele raportate pentru anii 2007-2008, de boom 

economic şi explozie a creditării. Rata de solvabilitate - unul dintre cei mai 

importanţi indicatori urmăriţi de BNR, care arată cât de bine capitalizate sunt 

băncile - a urcat din nou la sfârşitul anului 2019 până la 20%. Pe de altă parte, 

raportul credite/depozite şi rata NPL au scăzut în 2019 faţă de 2018. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cursul leu/euro a scăzut uşor la începutul săptămânii, dar rămâne peste 4,8 

lei/euro. Dolarul american a scăzut şi el uşor în raport cu moneda naţională, 

cursul coborând de la 4,4462 lei la 4,4395 lei/dolar 

Cursul de schimb leu/euro a scăzut uşor ieri, dar s-a menţinut în apropierea 

nivelului maxim de la sfârşitul săptămânii trecute, cotaţia stabilită de BNR fiind de 

4,8024 lei/euro. Vineri, cursul leu/euro a urcat la un maxim istoric, trecând pentru 

prima dată de pragul psihologic de 4,8 lei, cursul leu/euro fiind de 4,8026 lei/euro. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 ROBOR la 3 luni a mai făcut un pas în spate, la 2,98% 

Indicele Robor la 3 luni, folosit pentru calcularea dobânzilor la creditele în lei 

contractate înainte de luna mai 2019, a continuat să scadă ieri, la 2,98%, după ce 

vineri a coborât sub pragul de 3%, pentru prima dată din noiembrie 2019, după 

cum reiese din datele BNR. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Gazele din Marea Neagră, în loc de cărbune. Pactul Verde European 

prevede reducerea cu 55% a emisiilor de dioxid de carbon 

România are nevoie de gazele din Marea Neagră pentru a polua mai puțin. Pactul 

Verde European prevede ținte care nu pot fi respectate decât dacă se renunță la 

energia produsă din cărbune. Pe de altă parte, exploatarea zăcămintelor din Mare 

Neagră depinde de legea off shore care acum nemulțumește companiile prin taxele 

mult prea mari. Dar schimbarea legii nu se poate face decât în Parlament. Dacă va 

există voinţă politică. 

Pactul Verde European prevede reducerea cu 55% a emisiilor de dioxid de carbon 

până în 2030 și atingerea neutralității în 2050. Ținte foarte ambițioase pentru 

România, care îşi asigură un sfert din energie prin arderea cărbunelui. Pentru 

reducerea emisiilor în termocentrale, unele grupuri vor trece pe gaze naturale. 

Legea actuală îi nemulțumește pe investitori: taxele sunt prea mari așa că au tot 

amânat începerea lucrărilor. Sunt voci care cred că unele proiecte vor fi anulate 

dacă legislaţia nu se schimbă în acest an. 

Pe lângă gazele din Marea Neagră, ministrul Economiei propune și folosirea unor 

ferme eoliene în zonele cu vânt puternic. Astfel de proiecte pot fi finanțate şi din 

bani europeni. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ştefan Vuza anunţă o nouă echipă de management la Chimcomplex 

Borzeşti: Tivadar Runtag preia poziţia de CEO, iar Adrian Dumitriu devine 

directorul financiar 

Ştefan Vuza, proprietarul Chimcomplex Borzeşti (CHOB), cel mai mare grup 

antreprenorial românesc din industria chimică, a anunţat o nouă structură de 

management, din care fac parte Tivadar Runtag, fost CEE cluster manager la Prista 

Oil, care a preluat funcţia de CEO, şi Adrian Dumitriu, fost director financiar al 

Nuclearelectrica, care a devenit director financiar la Chimcomplex.  
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De asemenea, în cadrul noii echipe, Serghei Gheorghe a preluat funcţia de chief 

supply chain officer (CSCO) după ce în ultimii 15 ani a fost director de achiziţii şi 

chief procurement officer, iar în ultimii cinci ani şi vicepreşedinte al 

producătorului de aluminiu Alro Slatina. 

Armand Spiru a fost numit chief commercial officer (CCO) al Chimcomplex, după 

ce în ultimul an a fost director comercial adjunct al Chimcomplex Vâlcea şi 

anterior, pentru o perioadă de 7 ani, director comercial la Oltchim. Dumitru 

Coman, parte a echipei Chimcomplex de 30 de ani, a preluat funcţia de chief 

technical officer (CTO), anterior acesta ocupând în ultimii ani 26 ani poziţia de 

director general al Chimcomplex Borzeşti şi cea de director tehnic tot la 

Chimcomplex Borzeşti. Victor Avram este chief operating officer (COO) al 

companiei.  

Acesta a început să lucreze în Oltchim acum 30 de ani. Daniel Prisacariu este Chief 

Operating Officer (COO) al Chimcomplex Borzeşti, fiind promovat din funcţia de 

director comercial pe care o ocupa de 16 ani în cadrul companiei. Daniel Prisăcariu 

face parte din echipa Chimcomplex de 24 de ani. Acţiunile CHOB se 

tranzacţionează în creştere cu 6,7% pe rulaje reduse. Compania este controlată în 

proporţie de 87,7% de CRC Alchemy Holding din Amsterdam, în timp ce statul 

român are o participaţie de 9,2%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Gabriela Firea amână anunțul privind taxa Oxigen. Ce rezultate a avut 

„referendumul” de pe Facebook 

Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a spus că va anunța abia marți, într-o 

conferință de presă, ce decizie a luat cu privire la taxa Oxigen. 

Inițial, anunțul era prevăzut pentru astăzi. 

Joia trecută, Gabriela Firea a organizat un „referendum” pe Facebook, în urma 

căruia ar fi primit peste 15.000 de mesaje, dintre care 90% de renunţare la taxa 

Oxigen. 
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Dacă nu va renunţa la taxă, aceasta ar urma să intre în vigoare de la 1 martie. 

Începând cu această dată, maşinile sub Euro 4 vor plăti vinieta, iar maşinile sub 

Euro 3 nu vor mai avea acces în centrul oraşului. Autoturismele Euro 4 vor plăti 

vinieta din 2021. 

Mai mult, potrivit unui amendament al acestui proiect, maşinile non-euro, Euro 1 şi 

Euro 2, nu vor mai avea voie deloc în Bucureşti de la 1 ianuarie 2022, iar pentru 

cele Euro 3 restricţia este valabilă din anul 2024. 

Potrivit aceluiasi amendament, sunt exceptate de la plata vinietei scuterele si 

motocicletele, dar si autovehiculele cu norma de poluare Euro 3 care funcţionează 

cu GNL, GNC şi GPL. 

Pentru maşinile sub Euro 3 vinieta va fi de 15 lei pe zi, iar pentru cele Euro 3 va 

costa 5 lei pe zi. 

Şoferii care circulă fară vinieta corespunzătoare vor fi sancţionaţi cu amenzi de la 

1.500 la 2.000 de lei. 

Tarifele variază în funcţie de gradul de poluare al maşinii, de la 500 de lei la 1.900 

de lei pe an. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Statul dă 500.000 de euro în finanţări pentru ONG-uri: vor fi 130 de 

proiecte 

  Programul Start ONG va fi relansat începând cu luna martie a acestui an. 

Finanţarea totală acordată în 2020 pentru ONG-urile mici este de 500.000 de euro 

pentru 130 de proiecte, potrivit Start ONG, un instrument de finanţare pentru 

ONG-uri care aparţine de Kaufland. 

„În 2020, programul va oferi finanţări şi grupurilor de iniţiativă civice, pentru a 

contribui la dezvoltarea acestora, astfel ca, prin proiectele derulate, acestea să 

aducă un plus de valoare în comunităţile în care activează. 
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De asemenea, în cadrul ediţiei din acest an, va creşte suma alocată pentru 

proiectele de 5.000 de euro“, arată instituţia. Proiectele propuse pentru finanţare 

trebuie înscrise pe platforma www.startong.ro, începând cu data de 1 a fiecărei luni 

calendaristice, pe durata a 10 luni, iar primul apel va fi lansat în 1 martie 2020. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Aurescu - la reuniunea Consiliului Afaceri Generale; Brexit şi Cadrul 

Financiar Multianual - pe agendă 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, participă, marţi, la Bruxelles, la 

reuniunea Consiliului Afaceri Generale (CAG), pe agenda reuniunii fiind situaţia 

post-Brexit şi Cadrul Financiar Multianual - o informare din partea Preşedinţiei 

croate a Consiliului UE. 

 

În ceea ce priveşte etapele următoare în relaţiile UE-Regatul Unit, este preconizată 

adoptarea mandatului de negociere pentru relaţiile cu Regatul Unit post-Brexit, 

arată un comunicat al Ministerului Afacerilor Externe (MAE) transmis 

AGERPRES. 

 

Totodată, conform practicii, miniştrii vor avea un schimb de opinii în ceea ce 

priveşte programul de lucru al Comisiei Europene pentru 2020, respectiv asupra 

priorităţilor legislative în procesul de negociere pentru acest an. 

 

Cu prilejul reuniunii, Comisia Europeană va prezenta propunerile sale legate de o 

nouă metodologie în materie de extindere a Uniunii, iar Preşedinţia croată a 

Consiliului va informa asupra rezultatelor reuniunii Consiliului European 

extraordinar din 20-21 februarie 2020 dedicat negocierilor privind Cadrul 

Financiar Multianual 2021-2027, precizează MAE.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Costache, discuții cu șefii hipermarketurilor: Avem stocuri de 

mâncare pentru o perioadă bună de timp 

Ministrul Sănătăţii, Victor Costache, a declarat, într-un interviu în exclusivitate 

pentru Digi24, că România are centre de carantină în toată ţara, cu o capacitate de 

3559 de locuri. Ministrul mai spune că, în cazul în care va apărea în România un 

caz de infectare cu coronavirus, „există 90 de locuri de în secţiile de terapie 

intensivă a spitalelor de boli infecţioase”. Victor Costache a transmis că oamenii 

nu trebuie să intre în panică şi că nu e nevoie să îşi facă stocuri de alimente. Mai 

mult, spune că a discutat cu reprezentanţii supermarketurilor din România şi că nu 

există niciun fel de problemă în ceea ce priveşte stocurile. 

Carla Tănasie: O problemă pe care o avem în acest moment şi nu ştiu dacă s-a 

rezolvat la momentul la care vorbim: spaţiile de carantinare. Din ce ştim noi sunt în 

Bucureşti două locaţii cu patruzeci de locuri, dar ce se întâmplă în ţară? 

Victor Costache: Bun, haideţi în primul rând să clarificăm orice confuzie de 

termen. Practic, de aproximativ două luni, Ministerul Sănătăţii lucrează împreună 

cu colegii din Ministerul Afacerilor Interne, Externe, Transporturi şi celelalte 

ministere implicate pentru a adapta şi a creşte capacitatea de răspuns a României. 

Poate astfel se explică că în momentul de faţă nu avem niciun pacient cu 

coronavirus pozitiv în România. Vedeţi dumneavoastră, în Italia, practic, de două 

zile au luat măsurile pe care noi le-am luat acum două luni. Practic, ei de vineri au 

început să facă această carantină pe care noi o numim, de fapt, izolare la domiciliu. 

În plus, noi, de mai bine de două săptămâni, am dat ordonanţă de urgenţă cu mai 

multe măsuri, printre care creşterea stocurilor de materiale etc. Una dintre măsuri 

este înfiinţarea unor centre speciale de carantină, măsură care încă nu a fost 

adoptată de autorităţile italiene. Pot să vă spun şi să vă dau vestea bună, în 

premieră pentru dumneavoastră, tocmai am terminat de făcut o trecere în revistă a 

numărului de locuri din aceste centre de carantină şi vreau să vă spun că şi felicit 

prefecţii şi DSP-urile care s-au mobilizat exemplar. În momentul de faţă, avem 

3559 de locuri la nivel naţional. 

Carla Tănasie: În fiecare de judeţ avem un astfel de spaţiu? 

Victor Costache: V-am spus, în toată ţara. 
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Carla Tănasie: Cine merge în aceste spaţii de carantină şi cine acasă? 

Victor Costache: Este o întrebare foarte bună. În ordonanţa am definit că în aceste 

centre de carantină vor merge călătorii care vin din zone de maxim risc. În 

momentul de faţă, conform şi ordinului de ministru care este dat astăzi, vor merge 

în carantină toţi cei care vin din provincia Hubei, toţi cei care vin de pe nava de 

croazier, precum şi cei din Italia, din, atenţie, numai din cele 11 localităţi cu un 

număr mare de pacienţi cu coronavirus. Aşa cum a fost semnalat de către 

autorităţile italiene. Deci nu toţi cei care vin din Italia, ci numai cei care vin din 

localităţile cu risc. 

Carla Tănasie: Spuneţi-ne cum se face această monitorizare, şi la domiciliu şi în 

aceste spaţii. Merge un medic, de câte ori? 

Victor Costache: Bun, pentru cei care sunt în spaţiile de carantină vor rămâne 14 

zile în spaţiile de carantină, se va face o probă, un real time PCR la intrarea în 

carantină şi, de asemeni, după 14 zile, la ieşirea din carantină se fac încă două 

probe la 24 de ore una de alta. Deci tot real-time PCR pentru a fi siguri că nu 

scăpăm pe nimeni cu coronavirus în populaţia generală. Dacă ne întoarcem la cei 

care sunt în izolare la domiciliu, aceştia sunt în legătură cu autorităţile şi cu cei din 

DSP pentru a se monitoriza starea de sănătate. Evident, la acest proces contribuie 

în unele zone şi medicii de familie. 

Carla Tănasie: Ce se va întâmpla în România, în momentul în care va apărea 

primul caz, pentru că probabil că se va întâmpla şi acest lucru. Ce se va schimba? 

Victor Costache: Avem pregătite peste 90 de locuri de în secţiile de terapie 

intensivă a spitalelor de boli infecţioase, evident cel mai bine pregătit este Institutul 

Matei Balş care are o unitate DSL-4, Biosecurity Level 4, în care vor fi izolaţi şi 

trataţi aceşti pacienţi. Reamintim că specificitatea acestui virus, este un virus 

deosebit de contagios, dar până în momentul de faţă are o mortalitate relativ 

scăzută undeva în jur de 3%. 

Carla Tănasie: 90 de locuri sunt puţine, sunt suficiente? 
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Victor Costache: În momentul de faţă în care nu avem niciun pacient, deocamdată 

sunt suficiente şi, evident ne adaptăm şi aţi văzut avem o capacitate de reacţie 

foarte bună, aţi văzut cât de repede am crescut numărul de locuri de carantină şi 

suntem capabili să creştem numărul de locuri de terapie intensivă la nivel naţional. 

Carla Tănasie: Este cazul ca oamenii să-şi facă provizii de alimente, am văzut că 

în Italia toate magazinele sunt goale. Toate rafturile. 

Victor Costache: Nu, în niciun caz, vreau să asigur populaţia din România, de 

asemeni, că anunţ în premieră, mâine avem o întâlnire cu reprezentanţii 

supermarketurilor, tot ce înseamnă Carrefour, Auchan, Kaufland ce mai avem în 

România. Deja am avut, telefonic, un prim contact, şi m-au asigurat că la nivel 

naţional, asta este vestea bună, avem stocuri pentru o perioadă bună de timp. În 

niciun caz nu trebuie să ne facem grijă, trebuie să evităm a induce o panică în 

rândul populaţiei şi trebuie să lăsăm autorităţile să lucreze cum au lucrat şi până 

acum. Repet, până acum măsurile au fost suficiente, nu avem absolut niciun 

pacient cu coronavirus pe teritoriul României. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Conferință MAI: Nu există cazuri de coronavirus în România / Nu există 

niciun test in desfășurare pentru coronavirus / 6 persoane în carantină, în 

București și cam 1.000 persoane la domiciliu 

Managerul Institutului de Boli Infecțioase "Matei Balș” Adrian Streinu Cercel a 

declarat, luni seară, la sfârșitul conferinței Ministerului de Interne, că în România 

nu există niciun caz de coronavirus, că s-au făcut mai multe teste, dar persoanele 

testate nu aveau virusul, iar acum nu există niciun test în lucru nefiind cazul. 

Miniștrii Sănătății și Internelor au subliniat că în centrele de carantină vor merge 

doar călătorii care vin din zone de maxim risc, toţi cei care vin din provincia 

Hubei, toţi cei care vin de pe nava de croazieră precum şi cei din Italia, din cele 11 

localităţi cu un număr mare de pacienţi cu coronavirus. Măsura se aplică atât celor 

care vin cu avionul, cât şi celor care vin cu trenul sau maşina. 
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Declarații conferință: 

- 4.172 de locuri pentru carantină 

- 2.500 de paturi in toate spitalele de boli infecțioase in România 

- 95 de paturi la terapie intensivă 

- la nivelul Ministerului Sănătăţii va fi creată o linie telefonică specială pentru 

a oferi informaţii despre coronavirus. „La acest moment, când sună sunt 

redirecționați către dispecerii de ambulanță, în unele situații de cei care 

coordonează SMURD-ul. La acest moment, pentru apeluri se sună la 112. S-a 

vorbit că va fi o linie specială, sub coordonarea MS, în secunda în care va fi gata 

sună acolo. Încă se sună la 112, dacă îi este rău, dacă are simptome”, a spus Raed 

Arafat, șeful Departamentului pentru Situații de Urgență. 

- Avem încă șase persoane în carantină, în București și cam 1.000 persoane la 

domiciliu - Ministrul Sănătății Victor Costache 

- Șeful DSU Raed Arafat a adăugat că în județul Dolj mai sunt opt persoane în 

carantină, iar în județul Galați trei persoane aduse duminică seară. 

- „Vorbim de București, în carantină sunt cele două persoane, care au plecat, cele 

venite din Wuhan. Acum avem cele șase aduse din Japonia de pe vasul Diamond 

Princess. Nu prezintă simptome. Mai avem în județul Dolj în carantină cele opt 

persoane. Mai avem în județul Galați încă trei persoane, care ieri seara au fost 

preluate pe carantină”, a explicat Raed Arafat. 

Despre zvonuri: 

- Doi vânzători din județul Neamț, care nu au respectat regimul de izolare la 

domiciliu, după ce s-au întors din China, riscă închisoarea, a declarat, luni seara, 

ministrul de Interne, Marcel Vela. „Chiar în această seară, în videoconferință, în 

județul Neamț a fost prezentată situația, doi cetățeni izolați la domiciliu și nu au 

respectat măsurile. Intră sub incidența Codului penal, riscă închisoare sau amendă, 

în funcție de gravitatea faptei. Doi vânzători într-un magazin din Neamț (...) au 

venit din China 
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- Streinu Cercel, despre zvonul că o angajată la o corporație ar avea virusul: A 

făcut mai multe teste la noi la Matei Balș și toate au ieșit negative 

- Vela completează: Vom face un centru de unde vom da toate știrile legate de 

coronavirus ca să nu se mai răspândească atâtea știri false. 

- Raed Arafat, apeluri repetate la populație ca să nu se mai informeze de pe canale 

neoficiale ca Facebook și să urmărească doar știrile din ziarele cunoscute sau de la 

instituțiile statului 

Trei persoane din Dolj, care s-au întors din Italia, băgate forțat în carantină la 

Craiova 

Trei persoane din Dolj, care s-au întors recent din Italia, au fost băgate forțat în 

carantină, marți noaptea, într-un centru special amenajat în Craiova. Potrivit 

autorităților din Dolj, cei trei cetățeni sunt din localitatea Sadova și au ajuns în țară 

pe cale terestră, potrivit Mediafax. 

„Dintre persoanele care au ajuns pe cale terestră în localități din județul Dolj, trei 

persoane din Sadova n-au declarat inițial, la intrarea în țară, că vin din această 

regiune. Discutând cu medicul de familie, așa cum este procedura, s-a aflat că au 

fost în regiunea Lodi, n-au spus exact unde.(...) Ele sunt persoane sănătoase, n-au 

niciun fel de simptomatologie, dar vor sta în carantină 14 zile”, a declarat Ludmila 

Prunariu, director DSD Dolj. 

Trei universități din România își suspendă cursurile, din cauza 

coronavirusului / Ministerul Educației cere anularea deplasărilor în 

străinătate și limitarea sau suspendarea conferințelor și excursiilor 

Trei universități din România au decis să suspende cursurile, în timp ce o altă 

universitate transmite că persoanele revenite în țară în ultimele 14 zile din zone cu 

risc de infecție cu coronavirus să rămână acasă pentru autoizolare până la 14 zile, 

anunță Ministerul Educației. 

 Universitatea de Vest „Vasile Goldiș” din Arad a decis suspendarea 

cursurilor în perioada 24 februarie - 08 martie. 
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 Universitatea de Medicină și Farmacie „Victor Babeș” din Timișoara a 

luat decizia ca toți studenții și cadrele didactice, care au fost în ultimele 14 

zile în zone cu risc de infecție cu coronavirus (Covid-19), să intre pentru o 

perioadă de 14 zile în carantină la domiciliu. Activitățile didactice la 

programele de studii cu predare în limba engleză și franceză se 

suspendă timp de 14 zile, respectiv până la luarea unei decizii 

ulterioare. 

 Universitatea „Constantin Brâncuși” din Târgu Jiu a decis suspendarea 

cursurilor până la sfârșitul săptămânii. 

 Universitatea de Medicină și Farmacie „Iuliu Hațieganu” din Cluj-

Napoca a anunțat că, începând din data de 24 februarie 2020, persoanele 

revenite în țară de mai puțin de 14 zile după o călătorie în nordul Italiei, cu 

precădere în regiunile Lombardia, Veneto și Emilia Romagna, trebuie să 

rămână acasă pentru autoizolare până la 14 zile şi să evite orice contact cu 

alte persoane. 

 Universitățile au obligația de a monitoriza starea de sănătate a studenților 

prin cabinetele medicale. În situația în care sunt depistați studenți care 

manifestă probleme medicale, universitățile au obligația de a informa 

Direcția de sănătate publică. 

 Trei universități din România își suspendă cursurile, din cauza 

coronavirusului 

 Teama de coronavirus în România. Măsuri de precauție în mai multe 

orașe, după întoarcerea unor români din Italia 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Uniunea Europeană alocă 230 de milioane de euro pentru combaterea 

coronavirusului 

Numărul cazurilor de infectare cu coronavirus este în scădere în China, dar crește 

exponențial în alte zone de pe glob. Sunt afectate 28 de țări din lumea întreagă.  

https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-23682226-mai-multe-universitati-din-romania-suspendat-cursurile-din-cauza-coronavirusului-ministerul-educatiei-cere-anularea-deplasarilor-strainatate-limitarea-sau-suspendarea-conferintelor-excursiilor.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-23682226-mai-multe-universitati-din-romania-suspendat-cursurile-din-cauza-coronavirusului-ministerul-educatiei-cere-anularea-deplasarilor-strainatate-limitarea-sau-suspendarea-conferintelor-excursiilor.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-23681433-teama-coronavirus-romania-masuri-precautie-mai-multe-orase-dupa-intoarcerea-unor-romani-din-italia-update.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-23681433-teama-coronavirus-romania-masuri-precautie-mai-multe-orase-dupa-intoarcerea-unor-romani-din-italia-update.htm
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După valul de îmbolnăviri din Italia, Uniunea Europeană a hotărât să aloce 230 de 

milioane de euro pentru eforturile de combatere a coronavirusului. Bruxelles-ul 

anunță că pregătește planuri de urgență, dar le cere statelor membre să nu ia măsuri 

pripite. 

Jumătate din ajutorul financiar acordat de Uniunea Europeană merge la 

Organizația Mondială a Sănătății pentru intervenția în țări cu sisteme de sănătate 

precare; restul - spre cercetare științifică pentru dezvoltarea de vaccinuri și 

tratament. 

Uniunea Europeană declară ferm că printre planurile de urgență nu se află, 

deocamdată, și instituirea de restricții în spațiul Schengen. Un anunț necesar, în 

urma incidentului de noaptea trecută, când Austria a oprit traficul feroviar la 

frontiera cu Italia, după ce într-un tren au fost depistate două pasagere suspectate 

de infectare. 

Alarma s-a dovedit a fi falsă, dar a demonstrat că, dacă se adeveresc cele mai 

sumbre scenarii, epidemia din Italia ar putea provoca prima închidere a frontierelor 

Schengen din motive medicale. 

Îngrijorarea se extinde în Europa: francezii de la granița cu Italia cer intensificarea 

controalelor la frontieră; în întreaga țară se iau măsuri speciale. 

Creșterea numărului de paturi din spitale, rapiditatea diagnosticării și 

suplimentarea numărului de măști sunt doar câteva dintre măsurile luate în ultima 

vreme în Franța. Mai mult, autoritățile îndeamnă populația la prudență și evitarea 

panicii. 

Pe plan global, după China, cel mai ridicat nivel de alertă este în Coreea de Sud - 

unde au murit peste 160 de oameni și sunt infectați peste 800. Viteza de răspândire 

este uriașă și bilanțul se schimbă pe ora ce trece. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 OMS: Un medicament al companiei Gilead Sciences ar putea trata 

simptomele coronavirusului 

Acțiunile companiei americane Gilead Sciences au crescut, luni, cu 4% după ce un 

oficial de la Organizația Mondială a Sănătății (OMS) a declarat că un medicament 

creat de firma de biotehnologie ar putea ajuta la tratarea simptomelor 

coronavirusului, informează CNN. 

Gilead Sciences (GILD) a fost una dintre cele două companii ale căror acțiuni au 

crescut, luni, în condițiile în care Dow Jones Industrial Average a scăzut cu peste 

1.000 de puncte, în urma incertitudinilor generate de răspândirea COVID-19 în 

Italia, Coreea de Sud și Iran. 

„Există doar un singur medicament eficient în acest moment, iar noi credem că 

este Remdesivir”, a declarat Bruce Aylward, director general adjunct la OMS, în 

timpul unei conferințe de presă susținute la Beijing. 

Oficialii de la OMS au adăugat că studiile clinice cu Remdesivir asupra oamenilor 

sunt în desfășurare și că rezultatele ar putea fi disponibile în doar câteva săptămâni. 

Compania americană Gilead Sciences a confirmat că deja colaborează cu 

autoritățile medicale din China, în cadrul a două studii clinice cu pacienți infecați 

cu COVID-19, numele oficial al acestei tulpine de coronavirus. 

„Cele două studii - unul asupra pacienților cu o formă gravă a bolii, iar altul asupra 

celor cu o formă moderată a infecției - acceptă momentan înscrierea participanților 

și anticipăm apariția primelor rezultate în aprilie”, a afirmat un purtător de cuvânt 

de la Gilead Sciences. 

Compania de biotehnologie a mai declarat la începutul acestei luni că lucrează 

îndeaproape cu autoritățile din China pentru a afla dacă Remdesivir, un 

medicament experimental care a fost folosit pentru tratarea Ebola, ar putea 

combate simptomele coronavirusului. 

 

 

https://edition.cnn.com/2020/02/24/investing/gilead-sciences-coronavirus-who-remdesivir/index.html
https://www.digi24.ro/stiri/externe/coronavirus-chinezii-ar-fi-gasit-medicamentul-ce-poate-vindeca-boala-1257484
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/au-fost-descoperite-medicamentele-care-ar-putea-trata-ebola-testele-au-aratat-o-eficienta-de-peste-90-1172994
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Totodată, compania a mai spus, în urmă cu câteva săptămâni, că Remdesivir a 

tratat cu succes Sindromul respirator din Orientul Mijlociu (MERS) și Sindromul 

Acut Respirator Sever (SARS), două virusuri similare cu noul coronavirus apărut 

în orașul Wuhan. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Noi contre post-Brexit între Franţa şi Regatul Unit. Emmanuel Macron: Nu 

cedăm la şantajul Londrei 

Guvernul Boris Johnson a transmis, luni, Uniunii Europene că are obiectivul 

restabilirii independenţei economice şi politice a Marii Britanii în 1 ianuarie 2021, 

dar preşedintele francez, Emmanuel Macron, a avertizat că nu va ceda la „şantajul” 

Londrei. 

În contextul în care Uniunea Europeană elaborează liniile generale pentru 

negocierile cu Marea Britanie privind relaţiile post-Brexit, Downing Street a 

transmis luni că premierul Boris Johnson vrea să „preia controlul” asupra 

suveranităţii britanice, relatează Mediafax. 

„Obiectivul primar al Marii Britanii în negocieri este să asigurăm restabilirea 

independenţei economice şi politice de la 1 ianuarie 2020”, a declarat purtătorul de 

cuvânt al Biroului premierului Boris Johnson, citat de cotidianul Financial Times. 

Asociaţiile companiilor britanice cer Guvernului de la Londra să menţină Marea 

Britanie cât mai aproape de reglementările Uniunii Europene începând din 2021, 

pentru a se evita instituirea de taxe vamale. 

Franţa a avertizat că nu va ceda la „şantajul” guvernului britanic. „Voi fi la 

Bruxelles mâine, iar vineri la Londra cu un mesaj clar privind Brexit. Noi nu vom 

semna niciun acord nefast pentru francezi sub presiunea şantajului sau a 

calendarului doar pentru că vrea Boris Johnson un acord cu orice preţ”, a declarat, 

prin Twitter, Amélie de Montchalin, secretar de stat pentru Afaceri Europene în 

cadrul Ministerului francez de Externe. 
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Ţările Uniunii Euroene urmează să adopte, marţi, mandatul de negociere privind 

viitoarele relaţii cu Marea Britanie, astfel că discuţiile post-Brexit ar putea începe 

săptămâna viitoare, a declarat luni un diplomat european de rang înalt citat de 

agenţia de presă Reuters. „Este de aşteptat ca mandatul de negociere să fie adoptat 

mâine, ceea ce ne-ar permite să iniţiem negocierile foarte curând, chiar şi la 

începutul săptămânii viitoare”, a declarat diplomatul european, sub protecţia 

anonimatului. 

Marea Britanie s-a retras din Uniunea Europeană în 1 februarie. În perioada de 

tranziţie post-Brexit, care durează până pe 31 decembrie 2020, Marea Britanie va 

continua să aplice reglementările Uniunii Europene. Premierul Boris Johnson speră 

că va finaliza până pe 31 decembrie 2020 negocierile privind viitoarele relaţii 

bilaterale. Liderii UE i-au transmis în mod repetat că timpul este foarte scurt. 

Bruxellesul a avertizat Guvernul de la Londra că va trebui să respecte standardele 

sociale, de muncă şi de protecţie a mediului pentru a obţine un acord de liber-

schimb cu Uniunea Europeană. 

Downing Street susţine că vrea condiţii similare cu cele acordate de Uniunea 

Europeană Canadei, Coreei de Sud şi Japoniei, dar oficiali UE au atras atenţia că 

situaţia este diferită la nivelul standardelor în contextul proximităţii geografice 

dintre Uniunea Europeană şi Marea Britanie. 

Ministrul francez de Externe, Jean-Yves Le Drian, a avertizat recent că Bruxellesul 

şi Londra se îndreaptă spre o confruntare puternică. „În materie de probleme 

comerciale şi în privinţa viitoarelor relaţii, ne vom sfâşia reciproc. Dar aşa este în 

negocieri, fiecare parte îşi va apăra interesele proprii. Sperăm să ajungem cât mai 

rapid posibil la un acord, deşi sunt multe subiecte şi vom avea de gestionat 

probleme serioase”, a declarat Jean-Yves Le Drian. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

 

 


